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Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Udvalget godkendte dagsordenen.  

2. Bordet rundt 

Udvalget foretog en runde i udvalget, hvor der var tid til at dele fagligt indhold mv. I den forbindelse 

orienterede arbejdsgruppen for ’Kunsthåndværk og design på Nærhospitalet’ i Middelfart 

Kommune om status for samarbejdet og proces for valg af kunstnere.   

3. Beslutninger siden sidste møde 

- Udvalget har pr. mail godkendt hhv. en fellow og to placements til V&A og fem fellows til 

Detroit. 

- Udvalgsleder har pr. mail godkendt ændringsanmodning fra SKDP30W.2023-0082. 

4. Økonomi 

Udvalget modtog orientering om dets økonomi, herunder ikke-fordelte midler.   

5. Nyt fra bestyrelsen 

Anni Nørskov Mørch orienterede om nyt fra bestyrelsen, herunder præsenterede hun et forslag om 

at formulere et skriv til bestyrelsen om tværkunstnerisk samarbejde på tværs af udvalg, der kan 

indgå som punkt på dagsordenen til et kommende bestyrelsesmøde.  

Udvalget drøftede endvidere på hvilken måde bæredygtighed spiller og kan spille en rolle i Statens 

Kunstfond. Udvalget afventer udmelding fra sekretariatet vedrørende afdækning af juridiske 

forhold om bæredygtighed i forhold til Lov om Statens Kunstfond.   

6. Status og beslutning: Nordisk initiativ  

Sekretariatet orienterede om status for initiativet samt pågående dialog i projektgruppen om en 

mulig model for projektets organisering med udgangspunkt i etablering af en art videnscentre i de 

nordiske lande.   

 

Udvalget besluttede:  

- at give mandat til sekretariatet, således at projektgruppen kan gå videre med at afsøge model 

for organisering samt dialog med potentielle samarbejdspartnere om konkrete samarbejder, 

der tager højde for geografisk spredning og forankring.  

- at nedsætte en arbejdsgruppe for projektet bestående Anders V. Munch og Anni Nørskov 

Mørch med mandat til at træffe beslutninger i relation til initiativet på vegne af udvalget 
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- at sekretariatets hovedindsats bør bestå i at afklare organiseringsmodel for projektet, men at 

sekretariatet også kan afsøge muligheder for at finde en struktur for det nomadiske og 

regenerative på tværs af Norden. 

Udvalget betonede, at projektgruppens forslag til organisering i høj grad svarer på udvalgets 

intention med indsatsen. 

7. Status: V&A samarbejde 

Sekretariatet orienterede om status for samarbejdet med V&A, herunder umiddelbar positiv 

feedback fra både Young V&A og V&A Wedgwood Collection hvad angår udvalgets indstillinger til 

kandidater.  

Endvidere orienterede sekretariatet om, at Young V&A umiddelbart er positivt stemt i forhold til at 

lave en runde nr. to af ophold. Dialog med V&A Wedgwood Collection om samme forventes primo 

juli. 

8. Status: Besøgsprogrammer 

Sekretariatet orienterede om status for udvalgets indsats vedrørende besøgsprogrammer, 

herunder forestående besøg.   

Udvalget drøftede indsatsen og hvorvidt den kan styrkes. Udvalget lagde vægt på, at 

rammesætning for besøg er vigtig og ligeledes transparens omkring valg af besøg.  

Udvalget besluttede: 

- at udvalget, i det omfang at det planlægningsmæssigt kan lade sig gøre, ønskes involveret i 

besøgsprogrammer, hvad angår input til relevante kunsthåndværk- og designprofessionelle 

som foreslås til de besøgende. 

9. Status og besøg: Copenhagen Fashion Week 

Sekretariatet orienterede om status for samarbejdet med Copenhagen Fashion Week (CPHFW) 

forud for CPHFWs deltagelse på udvalgsmødet.  

CPHFW, repræsenteret ved Cecilie Thorsmark og Josefine Cramer, orienterede herefter om 

status for samarbejdsprojektet og indgik i dialog med udvalget.  

CPHFW eftersender PowerPoint, der skitserer første fase af samarbejde til sekretariatet, som 

herefter videresender til udvalget.   

10. Status og besøg: Formgiver (KH-Pris) 

Sekretariatet gennemgik udvalgets motivationstekster for valg af henholdsvis formgiver og 

modtager af KH-Pris 2024 forud for formgivers deltagelse på udvalgsmødet. 

Formgiver præsenterede skitser til KH-Pris 2024 for udvalget, der fik mulighed for at give feedback 

på skitserne.  

Udvalget drøftede, hvordan KH-Pris 2024 kan kommunikeres.   
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11. Status: Middelfart-projekt & Kulturmødet Mors 

Sekretariatet orienterede om status for samarbejdet med Middelfart Kommune om 

’Kunsthåndværk og design på Nærhospitalet’, herunder det tilknyttede huskunstnerforløb som er i 

gang. 

Sekretariatet orienterede endvidere om status for at inddrage projektet og erfaringer fra 

huskunstnerforløbet på Kulturmødet Mors 2024 i forbindelse med Arkitekturudvalgets initiativ. Det 

er fortsat uafklaret, hvorvidt en repræsentant fra udvalget eller anden relevant part bør indgå på 

scenen i forbindelse med udvalgets indslag. Arbejdsgruppen går i dialog med huskunstneren om 

format og indslag.  

12. Orientering: Standardisering af ordningsformål 

Sekretariatet orienterede om standardisering af ordningsmål i Statens Kunstfonds 

ansøgningsvejledninger. Udvalget tog orienteringen til efterretning.   

13. Meddelelser 

Anni Nørskov Mørch orienterede om sin dialog med udvalgsleder for Legatudvalget for 

Kunsthåndværk og Design vedrørende Kunstfondens støttemuligheder for illustrationsområdet. 

Endvidere orienterede hun om status for arbejdet med smykkepublikation.   

14. Næste møde 

Udvalgets næste møde er et kort digitalt ’check in’-møde den 22. august fra kl. 9-10  

15. Eventuelt 

Udvalget drøftede, hvorvidt der er behov for årlige møder med en konkret samarbejdspartner. 

Udvalget drøftede, at møderne fremstår som unødigt kontrollerende og derfor ønsker at sætte 

møderne i bero og lade sekretariatet tager den videre dialog med samarbejdspartneren. 

16. Mødets gang 

Der var tilfredshed med mødets gang.  

 

  

 

 


	Referat
	Til stede fra udvalget:
	Afbud fra udvalget:
	Til stede fra Slots- og Kulturstyrelsen, herunder referent:
	Dagsorden
	Referat


